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 در نشست غرفه روزنامه جوان با 2شاعر پيشكسوت
 مصطفي محدثي خراساني و محمود اكرامي فر مطرح شد

»شاعر– رسانه« پديده  امروز ماست
   جواد محرمي

 غرفه روزنامه جوان در نمايش�گاه رسانه هاي ايران 
در روز س�وم ميزبان دو تن از ش�اعران پيشكسوت 
كش�ورمان بود. اس�تاد مصطفي محدثي خراساني و 
محمود اكرامي فر در اين نشست درباره ظرفيت هاي 
توسعه ابزار ارتباط جمعي براي انس�ان امروز سخن 
گفتن�د. بخش�ي از اي�ن گفت و گ�و را مي خواني�د.

    
آقای اكرامی ف�ر در عص�ري زندگ�ي مي كنيم كه 
رهاورد ابزارهاي ارتباطي سبب رشد پديده اي به نام 
شهروند- رسانه شده است. عبارتي كه ظاهراً خود 
ش�ما مبدع آن بوده ايد. فكر مي كنيد اين وضعيت 
چقدر مي تواند براي انسان امروز داراي ارزش باشد؟ 
اكرامی فر: يك رسانه مي تواند مهندس��ي پيام بكند. رسانه 
مي تواند از يك شاعر بخواهد تا از طبع شعري خود استفاده كند 
و براي موضوعي خاص دست به آفرينشي هنري بزند. رسانه 
مي تواند به همين شعر ضريب بدهد كه چند نفر از مخاطبان 
آن را مش��اهده كنند. مي تواند آن را طوري ضريب بدهد كه 
بخش قابل توجهي از مردم آن را ببينن��د و بخوانند يا طوري 
ضريب بدهد كه چند نفر بيش��تر با آن ارتباط برقرار نكند، اما 
امروز شاعر مي تواند به بركت پيشرفت تكنولوژي بدون واسطه 
با مخاطب ارتباط بگيرد و خواننده هاي يك صفحه در شبكه 
اجتماعي يك هنرمند چه بسا از شمارگان يك روزنامه معتبر 
بيشتر باشند، ضمن اينكه خودش مي تواند دروازه باني كند. 
هم درباره توليد محتوا و هم مديريت انتشار نظرات و به طور 
مستقيم بازخوردهاي شعرش را نيز مشاهده كند و اين رخداد 
در كمترين زمان ممكن رخ مي دهد. ب��ه عبارتي ديگر آقاي 
محدثي در گذر اين فرآيند يك شاعر – رسانه است. پس اين تا 
حدي قدرت رسانه هاي جمعي را كاهش داده است. شهروندان 

هر كدام مي توانند پيام توليد كنند و اثرگذار باشند. 
آقاي محدثي خوب است نظر شما را هم بشنويم.

محدثي: من معتقدم با وجود امكانات بي نظيري كه وسايل 
جديد ارتباط جمعي در دسترس ش��هروندان قرار داده است، 
همچنان روزنامه ها و مطبوعات كاركرد خود را دارند. اعتباري 
كه رس��انه هاي كاغذي نزد جامعه دارن��د، همچنان به نظرم 
پررنگ است. اين ملموس بودن دست كم براي مردم ما اهميت 
خاصي دارد. هنوز اعتماد مردم به فضاي مجازي نس��بت به 
رسانه هاي سنتي وزن چندان زيادي ندارد، چون خبر در فضاي 

مجازي مي تواند داراي خطاهاي بسياري باشد. 
 تا به حال اتفاق افتاده كه رس�انه اي شما را فريب 
داده باش�د و از همين رهگذر اعتماد ش�ما به آن 

رسانه به طور كامل سلب شده باشد؟ 
محدثي: اين اتفاقات بالاخ��ره تا حدودي در هر رس��انه اي 

مي تواند رخ بدهد. 
 چقدر مي تواند چنين اتفاقاتي عادي باشد؟ 

محدثي: عادي نيست و اگر زياد اتفاق بيفتد مخاطب اعتمادش 
سلب خواهد شد، اما بايد اعتراف كنم كه من هنوز به مطبوعات 

و رسانه هاي كاغذي بيش از فضاي مجازي اعتماد دارم. 
اكرامي ف�ر: البته بايد به تفاوت نس��ل ها ه��م توجه كنيم. 
براي نسل زد كه عادت كرده به اينكه از اول با فضاي مجازي 
بزرگ شود و خاطره اي از رسانه هاي كاغذي ندارد، موضوع 
مي تواند متفاوت باشد. امروز رس��انه هاي ما بيشتر از اينكه 

نياز به تكنسين خبري داشته باشند، به تحليلگر با سواد خبر 
نياز دارند. اخبار ماده خام هس��تند و رس��انه ها بايد بتوانند 
به خبرها سمت و س��و بدهند و براي آن ارزش افزوده خلق 
كنند. نسل امروز بايد بيش��تر مفهوم گرا و محتوا گرا باشد تا 
فرم گرا. شهروند امروز به بركت شبكه هاي اجتماعي بسيار 
قدرتمندتر از شهروند ديروز است. شاعر امروز خودبسنده و 

خودكفا شده است. 
  همي�ن ح�الا در غرب اي�ن قدرت ش�بكه هاي 
اجتماعي است كه ملت ها را عليه جنايات اسرائيل 
بسيج مي كند وگرنه رس�انه هاي رسمي در غرب 
ترجيح مي دهند حقايق را از چش�م جوامع خود 

دور نگه دارند. 
اكرامی فر: بله، ما ناگزيريم از اس��تفاده از رسانه هاي جديد، 
اما دولت ها موظفند س��واد رس��انه اي را ارتقا دهن��د. ما توان 
س��خت افزاري و رايانه اي بچه ها را ارتقا داده ايم، اما روي توان 

نرم افزاري و رسانه اي آنها كار نكرده ايم. 
محدثي: نكته ديگر اينكه بناي كار مطبوعاتي را در كشور ما 
اهالي فرهنگ گذاشته اند. روزنامه هاي اول را شاعران و اديبان 
راه اندازي كرده اند. ملك الشعراي بهار،  دهخدا و مشاهير ديگر 
ادب ايران روزنامه داري مي كردند، اما به تدريج ما به وضعيتي 
رس��يده ايم كه سياس��تمدارها عنان مديريت روزنامه ها را در 
دست گرفتند. در دوره هاي اول وجه فرهنگي مطبوعات غلبه 
داشته است. اگر حرف سياس��ي تأثيرگذاري هم مي خواستند 
بزنند به زبان شعر در مطبوعات مطرح مي كردند. شما ببينيد 
در عصر خفقان رضاخاني اين ش��اعران بودند كه به واس��طه 
مطبوعات در صف اول قرار داشتند. در واقع رسانه هاي كاغذي ما 
سياست زده هستند و فرهنگ را در حاشيه مي بينند. نكته ديگر 
اينكه ما همواره به جاي اينكه به استقبال تكنولوژي برويم ابتدا 
سعي كرده ايم آن را سلب و ممنوع كنيم و به تدريج تكنولوژي به 
ويژه در زمينه رسانه خود را به ما تحميل كرده است. يعني ما در 
برخي برهه ها با وسايل ارتباط جمعي جديد به مبارزه اي بيهوده 
برخاسته ايم در صورتي كه مي توانستيم از آن استقبال كنيم و 
با مديريت صحيح آن را به س��ود فرهنگ و جامعه خودمان در 

مسير درست قرار بدهيم. 
 فكر مي كنيد م�ردم بهت�ر مي توانند رس�انه را 
مديريت كنند ي�ا دولت ها؟ به عبارت�ي آن روح 
جمعي ك�ه از يك فط�رت پاك نش�ئت مي گيرد 

نمي تواند اثرگذاري بهتري داشته باشد؟ 
محدثي: روح جمعي بايد نظام مند باشد. نياز به تربيت و آگاهي 
دارد. كما اينكه كشورهاي غربي اين كار را مي كنند و در واقع 

افكار عمومي را مديريت مي كنند. 
 اما به نظر مي رس�د رشد ش�بكه هاي اجتماعي 
چيزي نيس�ت كه دولت ه�اي غرب�ي موافق آن 
باشند، چراكه همين حالا شاهديم كه در امريكا 
و كانادا و ديگر كش�ورها اين ش�بكه ها در فضاي 
مجازي به ش�دت در حال محدود شدن هستند. 
شما ببينيد درباره كنترل شبكه اي مثل تيك تاك 

چه جنجالي در امريكا ايجاد شد. 
اكرامي فر: ما يك مش��كلي كه داريم، اين است كه شهروند 
مطلوب تربيت نمي كنيم؛ شهروندي كه هم حقوق و هم وظايف 
خود را بشناسد. ما فقط شهروندي تربيت مي كنيم كه وظايف 

خود را بشناسد. 

 12پوستر از 20پوستر
فجر اول کار من بود

گفتوگو

   معصومه طاهری
محمدعلي حدت، نقاش و طراح گرافيكي است 
كه خاطرات نسلي از سينما دوستان را به تصوير 
كشيده است. حدت، متولد آبان ماه ۱۳2۷ در 
شهر يزد است. او ديپلم خود را سال ۱۳۴۶ از 
هنرس�تان هنرهاي زيباي اصفهان در رشته 
نقاش�ي دريافت كرد. تبحر حدت در نقاشي 
موجب ش�د از س�ال ۱۳۴۹ از او براي ساخت 
پوسترهاي سينمايي دعوت به عمل آيد، كاري 
كه بعدها به طراحي سردر سينماها منجر شد و 
تا سال ۱۳۷۶ ادامه يافت. وي يكي از پركارترين 
هنرمن�دان در اي�ن زمين�ه اس�ت و تاكنون 
بيش از 500 پوس�تر و س�ردر براي فيلم هاي 
سينمايي داخلي و خارجي طراحي كرده است. 

    
اينكه مي گويند زاينده رود هنرخيز 
اس�ت باعث ش�د در اصفهان ساكن 

باشيد؟ 
انس��ان بايد دليلي براي هر جايي كه هس��ت، 
داشته باش��د. من از بچگي نقاش��ي را دوست 
داشتم و چون براي كار نياز به آرامش و فضاي 
مناسب داشتم اصفهان را ترجيح دادم، حتي به 
زادگاهم يزد هم نرفتم. البته براي كارهايم بين 
تهران و اصفهان مدام در رفت و آمد بودم، ولي 
فضاي اصفهان همواره مهاجرپذير بوده و پل ها 
و ابنيه های تاريخي در مسير زاينده رود به هنر 
جان داده  و باعث ش��ده اند اقوام مختلف كه به 
اين ديار آمده اند ماندگار شوند و چون هر كدام 
صاحب سبك هنري بودند به گنجينه اصفهان 
اضافه كرده اند، مثل عيس��ي خان بهادري كه 
اهل اراك بود و در اصفهان ماندگار ش��د. خود 
من هم در اصفهان عاش��ق نقاشي و هنر شدم. 
مشكل است كه در نصف جهان زندگي كني و 
هنرمند نشوي يا دست كم محبت و عشق خود 

را به هنر نشان ندهي. 
نقاشي هاي ش�ما عمدتاً تم سنتي و 
تاريخي دارند و واقع گرا و فيگوراتيو 

هستند، علتش چيست؟
علت آن را مي توان در تجرب��ه زندگي كنار دو 
 ايل قشقايي و بختياري دانست. من سال هاي 
۴7-۱۳۴۶ در ش��هركرد به عن��وان دبير هنر 
تدريس مي كردم و همين باعث شد تجربيات 
زيادي را از فضاي زندگ��ي آنان الهام بگيرم كه 
بعدها در آث��ارم آوردم. به زندگي روس��تايي و 
ايلياتي و اش��تغالات س��نتي و فضاي معماري 
ايراني علاقه داشتم و در نقاشي هايم هم آنها را 
بازتاب داده ام، علاوه بر آن به شهرهاي مختلفي 
س��فر و عكاس��ي مي كنم. هر چيزي كه برايم 
جالب بوده يا  احساس كردم در حال فراموشي 
اس��ت را اول از آن عكس گرفتم و سپس سعي 
كردم با نقاش��ي ماندگارش كنم. اصولاً فضاي 
زندگي عموم��ي و اجتماعي م��ردم و بناهاي 
تاريخي و قديمي ب��راي من جالب هس��تند، 
مانند چرخ هاي ريسندگي قديمي، كوزه گري، 

سفالگري و قلمكاري. 
بايد گفت ش�ما به نوع�ي مردم نگار 

تصويري هم بوده ايد؟
بله، دقيقاً دوست داشتم برهمين اساس نقاشي 
كنم و زندگي مردم را به تصوير بكش��م، يعني 
آنچه خودم ديده بودم را دنب��ال كرده ام. البته 
كهنه گرا نيس��تم، ولي معتقدم بايد سنت ها را 
ارزش نهاد و آنها را حفظ كرد. بزرگ ترين استاد 
من طبيعت است. اگر برگ س��اده گلي هم در 
دس��ت بگيريم، خودش مي گويد من را بكش 
به شرطي كه با آن ارتباط برقرار كنيم. علاوه بر 
اين چون به كارگيري رنگ فضاسازي و استفاده 
از تكنيك هاي نقاشي را دوست داشتم، نقاشي 
فيگور انساني و طراحي پرتره را هم دنبال كردم. 
همين ش�ما را به س�مت كش�يدن 

پوسترهاي سينمايي كشاند؟
بله، چون نقاش��ي مي كردم به اين حرفه روي 

آوردم. س��ال ۱۳۴۹ ب��ا »خانه آگه��ي ايران« 
زير نظر احمد مس��عودي، بنيانگذار اين مركز 
كار روي پوستر را ش��روع كردم تا سال ۱۳۵۲ 
كه رس��ماً به قبول و اجراي سفارشات طراحي 
پرداخت��م و ت��ا ۱۳77 به طور پيوس��ته به اين 
امر اشتغال داش��تم و براي بيش از ۵00 فيلم 
سينمايي پوستر در اش��كال مختلف طراحي 
كردم. در اين سال ها با تهيه كنندگان بسياري 
همكاري داشتم، هرچند مدام در مسير اصفهان 
به تهران در رف��ت آمد بودم و س��ختي زيادي 
برايم داش��ت، اما به كارم علاقه مند بودم، براي 
همين يكي از سريع ترين و پركارترين طراحان 
محسوب مي شدم. مسعود مهرابي براي قدرداني 
كتابش با عنوان »صد سال پوستر ايران« را به 

من و مرتضي مميز تقديم كرد. 
نمونه پوسترهاي سينمايي خودتان 

را هم گردآوري كرده ايد؟
 نه كامل، متأسفانه بعدها فهميدم كه بايد كارها 
را آرشيو كرد، اما تنها حدود ۶0، 70 پوستر را 

گردآوردي كرده ام. 
ك�دام كاره�اي خودتان را بيش�تر 

دوست داريد؟
به شخصه پوس��تر فيلم »دونده« را خيلي دوست 

داشتم، چون برايم فيلم و كارگردان آن مهم بود. 
 فيلم هاي�ي ك�ه پوسترهايش�ان را 

طراحي كرده ايد هم ديده ايد؟
 نه، حتي ممكن ب��ود فيلم را ه��م نبينم، تنها 
آلبومي از عكس را در اختيار من قرار مي دادند 
و تصاويري از صحنه و پش��ت صحنه را نش��ان 
مي دادند كه براس��اس آن بايد پوستر طراحي 

مي ش��د يا اينكه كارگ��ردان داس��تان فيلم را 
تعريف مي كرد و من ش��مه اي از آن را متوجه 
مي شدم. اگر داس��تان گويا نبود در اتاق مونتاژ 
بخش هايي را مي ديدم تا ماجرا دس��تم بيايد و 

پوستر را طراحي كنم. 
تاكنون در جش�نواره فيلم فجر هم 

حضور داشته ايد؟
در اولين جش��نواره فيلم فجر از ۲0 پوس��تر، 
۱۲مورد آن از من بود. دومين جش��نواره فجر 
سه مورد و در سومين جشنواره يك اثر مال من 
بود، ولي هيچ كدام نامزد نشدند. من هم ديگر به 

جشنواره فجر نرفتم. 
چرا انتخاب نشديد؟

نمي دانم، ش��ايد كارهايم خ��وب نبودند. البته 
پوستر فيلم »دونده« را آن زمان آقاي بهشتي 
گفت در تاريخ سينماي ايران چنين پوستري 
 زده نش��ده و نخواهد ش��د، چون خيلي گويا و 
مناس��ب بود، ولي به آن پوس��تر هم جايزه اي 

تعلق نگرفت. 
اص�اً ب�ه پوس�ترها جاي�زه داده 

مي شد؟
در جش��نواره فجر نمايش��گاهي از پوسترهاي 
سينمايي هم بود كه انتخاب مي شدند، اما جايزه 
به آنها نمي دادند. از سال چهارم جشنواره به بعد 

براي پوستر جايزه تعيين شد. 
خوش شانس نبوديد؟

 بحث ش��انس نيس��ت، به هر ح��ال نگرش ها 
متفاوت است و داوران جش��نواره هم كارهاي 
ديگر را پس��نديده بودند و نمي توان گفت من 

شانس نداشتم.  
با س�هراب س�پهري هم مراوده ای 

داشته ايد؟
 مرحوم س��پهري در حال وه��واي خودش بود 
و دوستان زيادي نداش��ت. يكي، دو بار با چند 
نفر از دوس��تان س��پهري به ديدارش رفتم. او 
مردي ظريف جثه و باريك ان��دام بود و حس و 
حال خاصي داش��ت كه به دلم نشست. آدم با 
ديدن او احس��اس مي كرد خيلي آرامش دارد، 

ولي آرام نبود. 
با اخوان ثالث چطور ارتباط داشتيد؟

 براي من هنرمند قابل احترام بود، ولي متأسفانه 
ارتباط نزديكی با او نداشتم. 

آثار شما در خارج هم كار شده است؟
 بله، در روسيه يكي از كارهايم را بردند و براي 

سفارت ايران در مسكو خريداري كردند. 
اگر متولي هنر بوديد، چه مي كرديد؟

 اگر سمتي در اين عرصه داشتم، سعي مي كردم 
كارم را درست انجام بدهم، ولي اصولاً به هيچ 
مس��ندي فكر نك��رده ام و به دنبال مس��ند و 
مديريت نبوده ام. البت��ه در دوره هاي مختلف 
مس��ئوليت هايي به من واگذار ش��ده كه سعي 
مي كردم كاري را كه به من س��پرده مي ش��ود 

خوب انجام دهم. 
فكر مي كني�د اگر در ته�ران بوديد 

شرايط بهتري داشتيد؟
من هيچ وقت فكر جايي ديگر نبوده ام، چراكه 
معتقدم در همانجايي كه هستيم بايد درست 

قرار بگيريم و كار كنيم. 
شما به جبهه هم رفته ايد؟

به عنوان رزمنده جبهه نبوده ام، ولي هميش��ه 
مش��وق رزمندگان بودم. ح��دود ۲ هزار پرتره 
از ام��ام خميني و آي��ت الله طالقان��ي در انواع 
مختلف روي پارچه قلمكار مي كشيدم و براي 
رزمندگان مي فرس��تادم تا با ديدن عكس امام 

انرژي بگيرند. 
شما قبل از انقاب هم پرتره امام خميني 

را مي كشيديد، خطري نداشت؟
يادم اس��ت، مي گفتن��د اولين عك��س از امام 
خميني كار يك ش��هيد اس��ت، نمي دانستند 
من كش��يده ام، چون زير عكس امضا نداشت و 
ناشناس بود، تصور مي كردند نقاش شهيد شده 
براي همين خوش��بختانه ساواك پيگير ماجرا 
نبود و هيچ وقت هم نفهميدند كه نقاش زنده و 

مشغول به كار است. 
چرا اين كار كرديد؟

 من اهل سياست نبودم، ولي كساني را كه براي 
مملكت و ناموس ش��ان كار مي كردند، دوست 
دارم؛ ح��الا چه با خون و جانش��ان چه با انجام 
درست وظايف ش��ان برايم قابل احترام بوده و 
هس��تند. آن زمان وقتي عكس امام خميني را 
به من دادند تا بكشم خيلي به دلم نشست و با 
تمام وجود پرتره امام را كشيدم، هرچند قبل از 
انقلاب بود عكس را طراحي كردم، ولي اصلًا از 
عواقب آن نمي ترس��يدم، چون امام را دوست 
داشتم و خوشحال هستم كه در مجموعه آثارم 
طراحي پرتره اولين عكس امام خميني را دارم.

مي گفتند اولين عكس از امام 
خميني كار يك ش��هيد است، 
نمي دانس��تند من كشيده ام، 
چون زير عكس امضا نداشت و 
ناشناس بود، تصور مي كردند 
نقاش شهيد شده براي همين 
س��اواك پيگير ماج��را نبود

قال الصادق عليه السام: 
هيچ بن�ده ای نيس�ت كه 
خداوند ب�ه او نعمتی دهد 
و او آن را از جان�ب خ�دا 
بدان�د، مگر آنك�ه  پيش از 
سپاس�گويی او، خداون�د 

بيامرزدش. 
كافي ج 2، ص ۴2۷، ح 8 گل فصل اکران با عيد نوروز و عيد فطر

 خوشبختانه امسال فيلم هاي باكيفيت 
و مناسب اكران نوروزي  جوابگوي ظرفيت 

تعريف شده براي اين بازه زماني هستند
با توجه به تقارن عيد نوروز و ماه مبارك رمضان، حساسيت 
و پيچيدگي تنظيم جدول عادلانه و البته مناس�ب با سايق 
و عاي�ق مخاطب�ان ني�ز بيش�تر از س�ال هاي قبل اس�ت. 
مديركل اداره نظارت بر نمايش فيلم سازمان سينمايي از رقابت 
تنگاتنگ فيلم ها براي اكران  نوروز و سختي كار انتخاب فيلم ها 
براي بستن جدول اكران نوروزي خبر داد و در عين حال گلايه 
كرد از منتقداني كه سازمان س��ينمايي را به حمايت بي چون و 
چرا از س��ينماي كمدي متهم كرده اند و ماه ها اين نقطه قوت و 
قله افتخار سازمان سينمايي دولت سيزدهم را وارونه جلوه داده 

و زير سؤال برده اند!
روح الله سهرابي، مديركل اداره نظارت بر نمايش فيلم سازمان 
س��ينمايي با تأكيد بر رقابت فيلم ها براي حضور در سبد اكران 
نوروزي گفت: خوشبختانه امسال فيلم هاي باكيفيت و مناسب 
اكران نوروزي جوابگوي ظرفيت تعريف شده براي اين بازه زماني 
هس��تند، اما با توجه به تقارن عيد نوروز و م��اه مبارك رمضان، 
حساسيت و پيچيدگي تنظيم جدول عادلانه و البته مناسب با 

سلايق و علايق مخاطبان نيز بيشتر از سال هاي قبل است. 
   بين ۶ تا 8 فيلم روي پرده خواهد رفت

وي با اشاره به ظرفيت اكران نوروز و تعداد فيلم هايي كه در اين 
بازه زماني مي توانند روي پرده بروند، افزود: اصولاً هشت سرگروه 
س��ينمايي امكان تغيير فيلم خود را دارند و با توجه به ش��رايط 
اكران و ملاحظات مختلف، بين ش��ش تا هشت فيلم روي پرده 
خواهد رفت تا ضمن رعايت تنوع در سبد اكران، فيلم ها موجب 
لطمه به يكديگر نشوند. ضمن اينكه به دليل نزديكي عيد نوروز 
و عيد سعيد فطر اكران دوم عيد نوروز مطابق با آيين نامه و منوط 

به افتادن كف فروش خواهد بود. 
سهرابي با اشاره به تعداد بالاي فيلم هاي متقاضي اكران و تعداد 
قابل توجه آثار پرمخاط��ب اجتماعي، كم��دي، دفاع مقدس و 
كودك و نوجوان كه آماده اكران هستند، عنوان كرد: سال آينده 
كار ش��وراي صنفي نمايش براي ايجاد عدالت در اكران، بس��يار 
سخت خواهد بود، چراكه آثار پرمخاطبي در صف اكران حضور 
دارند. بنابراين بازگشت به آيين نامه و تصميم گيري و اقدام مطابق 
با مقررات و قوانين اعلام شده امري ضروري است و با همراهي و 

تعامل شوراي صنفي بر اساس آيين نامه اقدام خواهد شد. 
   ما را به حمايت از سينماي كمدي متهم نكنيد

 وي با گلايه از آن دس��ته از منتقدان كه سازمان سينمايي را به 
حمايت بي چون و چرا از سينماي كمدي متهم كرده اند و ماه ها 
اين نقطه قوت و قله افتخار س��ازمان سينمايي دولت سيزدهم 
را وارونه جلوه داده و زير س��ؤال برده اند، اظه��ار كرد: حتي اگر 
اين نقطه نظرات به ظاهر دلس��وزانه باشد، اما در رويكرد كلان و 
دورانديشانه، نه تنها كمكي به سينما و اقتصاد آن نخواهد كرد، 

بلكه در تضاد با مصالح و پيشرفت و رشد سينما خواهد بود. 
   28 ميليون مخاطب سينما در امسال 

مديركل نظارت بر نمايش فيلم سازمان سينمايي به مخاطبان 
۲7 ميليوني سينما طي كمتر از ۱۱ماه از سال كه بالاترين تعداد 
مخاطب طي ۲۵ سال گذش��ته است، اش��اره كرد و گفت: اگر 
مخاطبان همه بخش ها اعم از سينماهاي اكران، سينماسيار و 
جشنواره ها را حساب كنيم به عددي بيش از ۲۸ميليون مخاطب 
طي ۱۱ ماه خواهيم رس��يد و دس��ت اندركاران ام��ر مي دانند 
دستيابي به اين آمار استثنايي كار ساده اي نيست كه اگر بود طي 
چند دهه اتفاق مي افتاد، اما متأس��فانه برخي دوستان بدون در 
نظر گرفتن دستاوردها و بدون رعايت انصاف، صرفاً مسير تخريب 
را در پيش گرفته اند و لحن و بيان خود از ورشكستگي، ركود و 
فلاكت سينما در ماه هاي آغازين مديريت جديد را با چرخشي 
نامحسوس به سمت و سوي ورشكستگي سينماي غيركمدي 
بردند، حال آنك��ه پرفروش ترين فيلم هاي ك��ودك و نوجوان و 
فيلم هاي اجتماعي نيز مربوط به همين دوره است. البته در اينكه 
سينماي غيركمدي نيز بايد به فروشي قابل دفاع و منطقي برسد 
شكي نيست، اما عقب ماندگي چندده ساله در امر اقتصاد سينما 

را نمي توان يك ساله و دو ساله جبران كرد. 

 واکنش مرضيه برومند 
به يك تبليغ در تلويزيون

مرضيه برومند نسبت به پخش تيزر تبليغاتي يكي از بانك ها 
كه در آن از المان هاي سريال »آرايش�گاه زيبا« كپي كرده 

است، واكنش نشان داد. 
مرضيه برومند، كارگردان س��ريال به يادماندني »آرايشگاه زيبا«، 
نسبت به توليد و پخش تيزر تبليغاتي يكي از بانك ها در تلويزيون كه 
در آن از صحنه اي از سريال »آرايشگاه زيبا« كپي برداري شده است، 

انتقاد كرد.  اين كارگردان در واكنش به اين اقدام نوشته است: 
»دوستداران سريال آرايشگاه زيبا و مردم عزيز ايران، اخيراً يك 
تيزر تبليغاتي با تقليد از شخصيت  ها، فضا و موسيقي آرايشگاه 
زيبا به منظور تبليغ يكي از بانك ها، از رسانه ملي در حال پخش 
است. لازم دانستم به اطلاع علاقه مندان اين سريال برسانم كه 
اين تيزر ب��دون اطلاع و دخالت م��ن و همكارانم توليد و پخش 
شده است. اميدوارم مردم هنردوست ايران هم براي انتخاب كالا 

و خدمات مورد نظرشان به تبليغات بسنده نكنند.«
»آرايشگاه زيبا« كاري از گروه فيلم و سريال شبكه۲ سيما بود 
كه تهيه كنندگي آن را صديقه موسوي زاده برعهده داشت. اين 

مجموعه ۱۵ قسمتي در سال ۱۳۶۹ توليد شد. 
زنده ياد مرتضي احمدي، رضا بابك، حس��ن پورشيرازي، پري 
اميرحمزه، محمود بصيري و راضيه برومن��د از بازيگران اصلي 

»آرايشگاه زيبا« بودند.

تلویزیون
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